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BS.0002.7.2019 

Protokół Nr VII/2019 

z  sesji Rady Miasta Świdnik 

odbytej w dniu 28 marca 2019 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta przy ul. Wyspiańskiego 27 w Świdniku 
Początek obrad:  14:45    Zakończenie obrad: 18.05 

 

Obecni radni: 
1. Bachanek Kazimierz 

2. Białowąs Waldemar  

3. Denis Katarzyna 

4. Doroba Grzegorz 

5. Kamińska Krzysztofa 

6. Kantor Maciej 

7. Kociński Tomasz 

8. Kozak Roman  

9. Krupa Andrzej  

10. Królik Janusz  

11. Kubiniec Stanisław 

12. Magier Marcin  

13. Patrzała Kazimierz 

14. Radek Włodzimierz  

15. Skrok Stanisław 

16. Suski Aleksander 

17. Szabała Magdalena  

18. Szutko Ireneusz   

19. Syryjczyk Robert 

20. Tarkowski Mirosław 

21. Wilk Mariusz 

                                                                              Lista obecności                 (załącznik nr 1 ) 

 

Pracownicy Urzędu: 
Jakson Waldemar – Burmistrz Miasta.  

Radek Andrzej - Zastępca Burmistrza Miasta 

Mostowska Grażyna – Radca prawny Urzędu Miasta 

Chudek Anna –  Koordynator Biura Prawnego, radca prawny Urzędu Miasta. 

Zapalska  Bożena –  p.o. Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych. 

Harasymiuk Justyna – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Nieruchomości. 

Olechnowicz Maciej – Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Zamówień Publicznych. 

Głąb Wiesław – Kierownik Referatu Budżetowego.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

Nauczyciel w Szkole Podstawowej nr 3 – zaproszony gość. 

Przedstawiciele mediów. 

 

Ewidencja podjętych uchwał:  

1. Uchwała Nr VII/102/2019 w sprawie  zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Miejskiej Świdnik. 

2. Uchwała Nr VII/103/2019 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Miejskiej 

Świdnik na 2019 r. 

3. Uchwała Nr VII/104/2019 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie 

lokalu użytkowego położonego w Świdniku, przy ul. Wyszyńskiego 14. 
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4. Uchwała Nr VII/105/2019 w sprawie wydzierżawienia na kolejny okres do 3 lat 

nieruchomości gruntowej, położonej w Świdniku, stanowiącej mienie komunalne 

Gminy Miejskiej Świdnik 

5. Uchwała Nr VII/106/2019  w sprawie wydzierżawienia na kolejny okres do 3 lat 

nieruchomości gruntowej, położonej w Świdniku, stanowiącej mienie komunalne 

Gminy Miejskiej Świdnik 

6. Uchwała Nr VII/107/2019 w sprawie  wyrażenia zgody na wniesienie wkładu 

niepieniężnego (aportu) do Miejskiego Klubu Sportowego AVIA Świdnik Spółka z 

o.o.  

7. Uchwała Nr VII/108/2019  w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w 

Świdniku przy ul. Warsztatowej 3. 

8. Uchwała Nr VII/109/2019  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działek, 

położonych w Świdniku, przy ul. gen. S. Roweckiego ”Grota”. 

9. Uchwała Nr VII/110/2019 w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Regulaminu 

Cmentarza Komunalnego przy ul. Wyszyńskiego w Świdniku. 

10. Uchwała Nr VII/111/2019 w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Świdnik w roku 

2019.   

11. Uchwała Nr VII/112/2019 w sprawie uchwalenia „Programu wspierania edukacji 

uzdolnionych uczniów w Gminie Miejskiej Świdnik na lata 2019-2023”. 

12. Uchwała Nr VII/113/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie stypendiów dla 

uzdolnionych uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Świdnik. 

13. Uchwała Nr VII/114/2019 w sprawie ustalenia na rok 2019 maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez uczelnie oraz specjalności i form 

kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane, nauczycielom zatrudnionym w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Świdnik. 

 

 

Punkt 1  

Otwarcie obrad 

P. W. Radek -  otworzył VII sesję Rady Miasta Świdnik.  Stwierdził quorum  niezbędne do 

podejmowania prawomocnych uchwał.  

Poprosił radnych o zajęcie miejsc. Powitał wszystkich radnych, Burmistrza i jego 

pracowników, a także wszystkich gości.   

Oddał głos gościowi – nauczycielowi ze Szkoły Podstawowej , który został w ubiegłym roku 

z okazji 100-lecia odzyskania niepodległości przez Rzeczpospolitą  Polską,  wyróżniony 

przez Burmistrza Miasta odznaczeniem Nil Virtuti Civili Invium. Gość jest autorem filmu 

o lokalnych bohaterach. Wspólnie z uczniami szkoły był inicjatorem wmurowania tablicy 

upamiętniającej postać Janiny Kuligowskiej – Cel, pseudonim „Niusia”  lokalnej  

patriotki, żołnierza z oddziału  „Zapory”. 

Gość zaprosił do zapoznania się z treścią filmu. 

 

 

 

 

 

http://www.swidnik.pl/swidnik/nil-virtuti-civili-invium
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Punkt 2 

Przedstawienie proponowanego porządku obrad i ewentualne głosowanie w sprawie 

zgłoszonych zmian w porządku obrad. 

proponowany porządek obrad   ( załącznik nr 2) 

P. W. Radek – stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad w materiałach. zapytał, czy  są 

jakieś  zmiany co do porządku? Stwierdził, że otrzymał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż działek, położonych w Świdniku, przy ul. gen. S. Roweckiego ”Grota”. 

należy go wprowadzić do porządku obrad sesji w głosowaniu. 

Zapytał, kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż działek, położonych w Świdniku, przy ul. gen. S. Roweckiego 

”Grota”. 

Głosowanie:    „za” – 20            „wstrzymało się” – 0                                    „przeciw” – 0 

Nieobecny radny :Roman Kozak 

 (Imienny wykaz głosowania – załącznik nr  3) 

Projekt  uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 11a.  

Przyjęty porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

w dniu  28 marca 2019 r. (czwartek) rozpoczęcie obrad o godz. 14:30 

 

1. Otwarcie obrad. 
2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad i ewentualne głosowanie w sprawie  

zgłoszonych zmian w porządku obrad.. 

3. Przyjęcie protokołu z V i z VI sesji Rady Miasta VIII kadencji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podjętych od ostatniej sesji. 

5. Informacja Burmistrza Miasta o realizacji uchwał Rady Miasta podjętych od V sesji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Miejskiej Świdnik. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Miejskiej Świdnik 

na 2019 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie lokalu 

użytkowego położonego w Świdniku, przy ul. Wyszyńskiego 14. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia na okres 3 lat, nieruchomości gruntowej, 

położonej w Świdniku, stanowiącej mienie komunalne Gminy Miejskiej Świdnik. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia na okres do 3 lat, nieruchomości 

gruntowej, położonej w Świdniku, stanowiącej mienie komunalne Gminy Miejskiej 

Świdnik. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego 

(aportu) do Miejskiego Klubu Sportowego AVIA Świdnik Spółka z o.o. . 

11a . Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działek, położonych w   

       Świdniku, przy ul. gen. S. Roweckiego ”Grota”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Świdniku przy 

ul. Warsztatowej 3. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Regulaminu Cmentarza 

Komunalnego przy ul. Wyszyńskiego w Świdniku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Świdnik w roku 2019. 



Protokół  Nr VII/2019 z sesji Rady Miasta Świdnik  z dnia 28 marca  2019 r. 
str. 4 z 27 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu wspierania edukacji uzdolnionych 

uczniów w Gminie Miejskiej Świdnik na lata 2019-2023”. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stypendiów dla uzdolnionych 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Świdnik. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na rok 2019 maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez uczelnie oraz specjalności i form 

kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane, nauczycielom zatrudnionym w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Świdnik. 

18. .Temat z planu pracy Rady Miasta na 2019r. – „Projekt reaktywacji marki motocykla 

WSK – Świdnik-informacja na temat aktualnego stanu”, „ Współpraca Gminy 

Miejskiej Świdnik z gminami ościennymi w zakresie infrastruktury komunalnej”. 

19. Sprawy różne 

20. Zakończenie obrad. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołów z  V i VI sesji VIII kadencji Rady Miasta. 

 

P. W. Radek – zapytał , kto  „za” przyjęciem  protokołu z V sesji Rady?  

Głosowanie:    „za” – 20            „wstrzymało się” – 0                                    „przeciw” – 0 

 (Głosowanie przez aklamację) 

Protokół został  przyjęty 

P. W. Radek – zapytał, kto  jest za przyjęciem protokołu z VI sesji Rady Miasta  VIII 

kadencji?  

Głosowanie:    „za” – 20            „wstrzymało się” – 0                                    „przeciw” – 0 

(Głosowanie przez aklamację)  

Protokół został  przyjęty. 

 

Punkt 4 

Informacja przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podjętych od ostatniej sesji. 

 

P. W. Radek –  przeczytał informację o pracy Komisji Rady Miasta  .  

                                                                                                                         (załącznik nr  4)  

Punkt 5 

Informacja Burmistrza Miasta o realizacji uchwał Rady Miasta podjętych na V i VI 

sesji Rady Miasta. 

 

P. W. Radek – proszę o przedstawienie realizacji uchwał Pana Burmistrza.  

P. Jakson –  poinformował obecnych na sesji , że  wszystkie uchwały zostały zatwierdzone 

przez nadzór prawny Wojewody oraz finansowy Regionalnej Izby Obrachunkowej i są na 

bieżąco realizowane. 

                                                                    Zestawienie realizacji uchwał   ( załącznik nr 5)  

 

 



Protokół  Nr VII/2019 z sesji Rady Miasta Świdnik  z dnia 28 marca  2019 r. 
str. 5 z 27 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Miejskiej Świdnik. 

 

P. W. Radek –  przypomniał, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach. Poprosił   

przewodniczącą Komisji Budżetu   o opinię do projektu uchwały.  

P. Denis –  poinformowała radnych, że,  projekt uchwały Komisja Budżetu zaopiniowała 

pozytywnie.  

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały? Ponieważ nie było 

zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Miejskiej Świdnik. 

P. W. Radek przedstawił wyniki głosowania : 

za” – 21                              „wstrzymało się” –0                                   „przeciw” – 0” 
( Imienny wykaz głosowania – załącznik nr  6) 

Uchwała została podjęta 

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Miejskiej Świdnik na 

2018r. 

P. W. Radek –  przypomniał, że projekt uchwały  wraz z autopoprawką Burmistrza Miasta z 

dnia 27 marca 2019 r. radni otrzymali w materiałach. Poprosił   przewodniczącą Komisji 

Budżetu   o opinię do projektu uchwały.  

P. Denis –  poinformowała radnych,  że    projekt uchwały wraz z autopoprawką Burmistrza 

Miasta  Komisja Budżetu zaopiniowała pozytywnie.  

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały? Ponieważ nie było 

zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Miejskiej Świdnik na 2019r. 

P. W. Radek przedstawił wyniki głosowania : 

 „za” – 21                              „wstrzymało się” – 0                                   „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 7) 

Uchwała została podjęta 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie lokalu 

użytkowego położonego w Świdniku, przy ul. Wyszyńskiego 14. 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

P. Kociński -  poinformował obecnych, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały? Zgłosił się radny Maciej 

Kantor. 
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P. Kantor zapytał , dlaczego jedne organizacje w Świdniku są wspierane, inne nie – myślał o 

Ognisku Muzycznym. 

P. A. Radek – odpowiedział, że lokal ten jest przekazywany gminnej jednostce kultury – 

Miejskiemu Ośrodkowi  Kultury. Ta jednostka będzie dysponentem tego lokalu. Ognisko 

Muzyczne nie jest częścią struktury MOK. 

P. W. Radek zapytał, czy radni mają jeszcze pytania. Ponieważ nie  było,  zaproponował  

głosowanie  projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie lokalu 

użytkowego położonego w Świdniku, przy ul. Wyszyńskiego 14. 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 19                            „wstrzymało się” –  2                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 8/ 

Uchwała została podjęta.  

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie  wydzierżawienia na kolejny okres do 3 lat nieruchomości 

gruntowej, położonej w Świdniku, stanowiącej mienie komunalne Gminy Miejskiej 

Świdnik. ( ul. Niepodległości 18A) 

 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

P. Kociński -  poinformował obecnych, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały?  

Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie 

wydzierżawienia na kolejny okres do 3 lat nieruchomości gruntowej, położonej w Świdniku, 

stanowiącej mienie komunalne Gminy Miejskiej Świdnik. ( ul. Niepodległości 18A) 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 21                            „wstrzymało się” –  0                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 9/ 

Uchwała została podjęta.  

 

Punkt 10  

Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia na kolejny okres do 3 lat nieruchomości 

gruntowej, położonej w Świdniku, stanowiącej mienie komunalne Gminy Miejskiej 

Świdnik.( ul. Działkowca 9) 

 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

P. Kociński -  poinformował obecnych, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały?  
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Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie 

wydzierżawienia na kolejny okres do 3 lat nieruchomości gruntowej, położonej w Świdniku, 

stanowiącej mienie komunalne Gminy Miejskiej Świdnik.  

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 21                            „wstrzymało się” –  0                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 10/ 

Uchwała została podjęta.  

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego 

(aportu) do Miejskiego Klubu Sportowego AVIA Świdnik Spółka z o.o.  

 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

P. Kociński -  poinformował obecnych, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały? Zgłosił się radny Robert 

Syryjczyk. 

P. Syryjczyk – zapytał skąd w uzasadnieniu do projektu uchwały wziął się zapis- „przymus 

dostarczenia lokalu mieszkalnego” 

P. A. Radek – odpowiedział, ze jest to sformułowanie potoczne, wynikające z polityki, którą 

uprawiają kluby sportowe.- i dotyczące dostarczenia lokali mieszkalnych pozyskiwanym z 

zewnątrz zawodnikom. Z punktu widzenia formalnego jest ważniejsze wniesienie majątku do 

spółki MKS- Avia w formie aportu niepieniężnego. Podniesie to kapitał spółki i  zwiększy 

gminny udział w spółce. Obecnie klub wynajmuje mieszkania dla zawodników ponosząc 

koszty. 

P. Syryjczyk – dopytał, jak się ma ta decyzja do Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieniem.  

P. A. Radek – odpowiedział, że gmina posiada dwa rodzaje mieszkań: socjalne i komunalne. 

Socjalne są przyznawane najuboższym. Większe mieszkania odzyskiwane z rynku są 

sprzedawane. Mieszkanie,  o którym mówimy mogłoby być przeznaczone na sprzedaż.       Z 

punktu widzenia spółki, obniży to koszty funkcjonowania. Z punktu widzenia formalnego 

Burmistrz może taki ruch wykonać. 

P. W. Radek – oddał głos radnemu Ireneuszowi Szutko 

P. Szutko – zapytał,  ilu zawodników korzysta z mieszkań. Czy spółka może sprzedać 

mieszkanie. 

P. A. Radek – odpowiedział, że nie ma takiej wiedzy, żeby odpowiedzieć szczegółowo na to 

pytanie. Dodał, że gmina nie pozbywa się mieszkania. Zarówno spółka jest  własnością 

gminy. Mieszkanie należy do gminnego zasobu mieszkaniowego. Gmina ma nadzór nad 

działalnością spółki poprzez Radę Nadzorczą. 

P. Syryjczyk- zaproponował, żeby mieszkania odzyskiwane przez gminę przekazywać na 

potrzeby ludzi bezdomnych, żeby pomóc im w wyjściu z bezdomności. Były takie sygnały ze 

strony władz Stowarzyszenie im. Brata Alberta. 
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P. A. Radek – potwierdził, że takie rozmowy były prowadzone. 

P. W. Radek – zapytał, czy są  jeszcze uwagi bądź  pytania do tej uchwały?  

Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie wyrażenia 

zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do Miejskiego Klubu Sportowego AVIA 

Świdnik Spółka z o.o.  

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 19                            „wstrzymało się” –  2                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 11/ 

Uchwała została podjęta.  

 

Punkt 11a 

Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działek, położonych w 

Świdniku, przy ul. gen. S. Roweckiego ”Grota”. 

 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

P. Kociński -  poinformował obecnych, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

P. W. Radek –Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Strategii i Rozwoju Gminy Miejskiej 

Świdnik. 

P. Bachanek -  poinformował obecnych, że Komisja Strategii i Rozwoju Gminy Miejskiej 

Świdnik  pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały? Zgłosił się radny Robert 

Syryjczyk. 

P. Syryjczyk – zapytał o przeznaczenie tych działek 

P. A. Radek – odpowiedział, że są przeznaczone pod budownictwo wielomieszkaniowe. 

P. W. Radek – zapytał, czy są  jeszcze uwagi bądź  pytania do tej uchwały?  

Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż działek, położonych w Świdniku, przy ul. gen. S. Roweckiego ”Grota”. 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 18                            „wstrzymało się” –  2                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 12/ 

Nieobecna radna: Katarzyna Denis 

Uchwała została podjęta.  

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Świdniku przy 

ul. Warsztatowej 3. 

 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 
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P. Kociński -  poinformował obecnych, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

P. W. Radek –Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Strategii i Rozwoju Gminy Miejskiej 

Świdnik. 

P. Bachanek -  poinformował obecnych, że Komisja Strategii i Rozwoju Gminy Miejskiej 

Świdnik  pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały? Zgłosił się radny Mariusz 

Wilk. 

P. Wilk –wyraził opinię, że cena nieruchomości przedstawiona w uzasadnieniu jest bardzo 

wysoka i do przetargu prawdopodobnie nikt się nie zgłosi. Budynek będzie stał pusty. 

P. A. Radek – odpowiedział, że punktem wyjścia jest operat szacunkowy wykonany przez 

rzeczoznawcę. Ponadto nieruchomość jest dobrze zlokalizowana. Przedstawił procedurę 

przetargową obowiązującą Burmistrza Miasta. 

P. W. Radek – zapytał, czy są  jeszcze uwagi bądź  pytania do tej uchwały?  

Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie sprzedaży 

nieruchomości położonej w Świdniku przy ul. Warsztatowej 3. 

 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 20                            „wstrzymało się” –  1                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 13/ 

Uchwała została podjęta.  

 

Punkt 13  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Regulaminu Cmentarza 

Komunalnego przy ul. Wyszyńskiego w Świdniku. 

 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

P. Kociński -  poinformował obecnych, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały?  

Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie Regulaminu 

Cmentarza Komunalnego przy ul. Wyszyńskiego w Świdniku. 

 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 20                            „wstrzymało się” –  0                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 14/ 

Nieobecna radna: Katarzyna Denis 

Uchwała została podjęta.  
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Punkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Świdnik w roku 2019. 

 

 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

P. Kociński -  poinformował obecnych, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały? Oddał głos radnemu 

Kazimierzowi Bachankowi. 

P. Bachanek zapytał,  na jakiej podstawie została ustalona kwota za poszczególne zadania w 

programie. 

P. W. Radek – oddał głos  Naczelnikowi Wydziału Infrastruktury i Zamówień Publicznych – 

Panu Maciejowi Olechnowiczowi. 

P. Olechnowicz – poinformował, że kwota została ustalona na podstawie doświadczenia z lat 

ubiegłych. Podzielona jest – 65 tys. zł na odłów i utrzymanie bezdomnych psów, 100 tys. zł 

na realizację zadań wynikających z realizacji ustawy o ochronie zwierząt, 20 tys. zł to zakup 

karmy, 54 tys.  zł na sterylizację . 

P. W. Radek – oddał głos radnemu Mirosławowi Tarkowskiemu. 

P. Tarkowski – zapytanie niesłyszalne. Radny nie mówił do mikrofonu. 

P. Olechnowicz odpowiedział, że zostało wydane 20 tys.  zł na zakup karmy i klatek do 

transportu  dla bezdomnych kotów. Na opiekę nad wolno żyjącymi kotami i zapewnienie 

całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem innych 

zwierząt w ubiegłym roku gmina wydatkowała ponad 98 tys. zł. Koszty poniesione w 2018 r. 

na wysterylizowanie 340 bezdomnych kotów. Na utrzymanie schroniska dla bezdomnych 

psów – w 2018 r. przeznaczono 94 tys. zł., a wydatkowano ponad 86 tys. zł. Z terenu gminy 

odłowiono 22 szt. psów. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Stanisławowi Kubińcowi. 

P. Kubiniec – zapytał, ile psów z ternu gminy Świdnik przebywało na terenie schroniska . 

P. Olechnowicz – odpowiedział, że 22 psy zostały odłowione w 2018 r. z terenu  naszej 

gminy z tego do adopcji trafiło 16 szt.  

P. W. Radek – zapytał, czy są  jeszcze uwagi bądź  pytania do tego projektu uchwały?  

Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Miejskiej Świdnik w roku 2019. 

 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 20                            „wstrzymało się” –  0                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 15/ 

Nieobecna radna: Katarzyna Denis 

Uchwała została podjęta.  
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Punkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu wspierania edukacji uzdolnionych 

uczniów w Gminie Miejskiej Świdnik na lata 2019-2023”. 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Rodziny i Spraw Społecznych. 

P. Kubiniec -  poinformował obecnych, że Komisja Oświaty, Rodziny i Spraw Społecznych  

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały?  

Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie uchwalenia 

„Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów w Gminie Miejskiej Świdnik na lata 

2019-2023”. 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 20                            „wstrzymało się” –  0                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 16/ 

Nieobecna radna: Katarzyna Denis 

 

Uchwała została podjęta.  

 

 

Punkt 16 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stypendiów dla uzdolnionych uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Świdnik. 

 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Rodziny i Spraw Społecznych . 

P. Kubiniec -  poinformował obecnych, że Komisja Oświaty, Rodziny i Spraw Społecznych   

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały?  

Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  zmieniającej uchwałę w 

sprawie stypendiów dla uzdolnionych uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej 

Świdnik. 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 20                            „wstrzymało się” –  0                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 17/ 

Nieobecna radna: Katarzyna Denis 

Uchwała została podjęta.  
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Punkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na rok 2019 maksymalnej kwoty dofinansowania 

opłat za kształcenie pobierane przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia, na 

które dofinansowanie jest przyznawane, nauczycielom zatrudnionym w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Świdnik 

 

P. W. Radek – przypomniał, że ten projekt uchwał radni także otrzymali w materiałach na 

sesję . Poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Rodziny i Spraw Społecznych . 

P. Kubiniec -  poinformował obecnych, że Komisja Oświaty, Rodziny i Spraw Społecznych     

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

P. W. Radek – zapytał, czy są uwagi bądź  pytania do tej uchwały?  

Ponieważ nie  było,  zaproponował  głosowanie  projektu uchwały  w sprawie ustalenia na 

rok 2019 maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez uczelnie 

oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane, nauczycielom 

zatrudnionym w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Świdnik 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 20                            „wstrzymało się” –  0                                  „przeciw” – 0 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 18/ 

Nieobecna radna: Katarzyna Denis 

Uchwała została podjęta.  

 

Punkt 18 

Temat z planu pracy Rady Miasta na 2019r. – „Projekt reaktywacji marki motocykla 

WSK – Świdnik-informacja na temat aktualnego stanu”, „ Współpraca Gminy Miejskiej 

Świdnik z gminami ościennymi w zakresie infrastruktury komunalnej”. 

P. W. Radek – przypomniał, że radni w materiałach otrzymali informację dot.  programu 

reaktywacji marki motocykla WSK. Oddał głos Przewodniczącemu Komisji Strategii i 

Rozwoju Gminy Miejskiej Świdnik. Komisja miała ten temat w  rocznym planie pracy. 

P. Bachanek – poinformował, że członkowie komisji zapoznali się na posiedzeniu ze stanem 

prac nad tym projektem reaktywacji marki motocykla WSK. 

Także zajmowała się drugim tematem dot. współpracy GMŚ z gminami ościennymi w 

zakresie infrastruktury komunalnej.( woda , ścieki, gaz ziemny). 

P. W. Radek oddał głos Pani Justynie Harasymiuk – Naczelnikowi Wydziału  Inwestycji i 

Nieruchomości. 

P. Harasymiuk poinformowała obecnych, że w 2017 r. został zlecony projekt techniczny  

wersji studialnej motocykla. Wykonał  inżynier, architekt , pasjonat motocykli, który 

dysponuje patentami na części do motocykla, w tym na silnik. Kosztowało to 67,5 tys. zł. 

Zostało także wykonane Studium wykonalności i biznesplan z analizą rynku w 2017 r.             

i zgłoszenie wniosku do objęcia ochroną patentową. W 2018 r. na podstawie projektu 

technicznego został wykonany projekt wykonawczy wersji studialnej motocykla, na 

podstawie której może powstać model motocykla. Także w 2018 r. została wykonana 

prezentacja dzieła na zlocie motocykli. Zgłoszono do ochrony 10 znaków towarowych na 10-

letni okres ochronny. W 2019 r. także mamy zarezerwowane środki na ten cel. Szczegóły 

zostały opisane w materiałach. 
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P. W. Radek – poprosił o zadawanie pytań. Oddał głos radnemu Januszowi Królikowi. 

P. Królik zapytał, jak na zlocie motocykli był odbierany model tego motocykla? 

P. Harasymiuk  odpowiedziała, że pozytywnie. Był przedstawiony film, plansze. 

P. W. Radek – oddał głos radnemu Mariuszowi Wilkowi. 

P. Wilk – wyraził opinię, ze są to niepotrzebnie wydane środki. Nie jest to droga biznesowa 

rozpoczęcia produkcji .Pozytywną rzeczą jest objęcie ochroną znaku towarowego.  

P. Bachanek stwierdził, że podjęte działania to pozytywny krok. 

P. W. Radek – oddał głos panu Waldemarowi Jaksonowi. 

P. Jakson- dodał, że koncepcja reaktywacji marki motocykla WSK opierała się na założeniu 

otrzymania ze Skarbu Państwa dużych środków. Zgłaszało się wielu partnerów do współpracy 

w tym Ursus. 

P. W. Radek zapytał , czy radni mają jeszcze pytania. Ponieważ nie było zaproponował 

przejście do następnego tematu z planu pracy rady. 

„Projekt reaktywacji marki motocykla WSK – Świdnik-informacja na temat aktualnego 

stanu”- materiał na sesję  

Gmina Miejska Świdnik w 2017 roku podjęła intensywne działania w zakresie reaktywacji 

marki motocyklowej WSK. Sam pomysł reaktywacji WSK-i pojawił się w 2012 r. wśród jej 

pasjonatów. Od tamtej pory trwały prace koncepcyjne związane z reaktywacją marki 

motocyklowej.  

Prace przebiegają na kilku płaszczyznach.  

1) W 2017 roku zostało opracowane przez firmę zewnętrzną studium wykonalności i 

biznesplan, wraz z analizą rynku, które jasno potwierdzają zasadność realizacji i 

przedstawiają perspektywy rozwoju WSK-i. Kultowa marka oraz jeden z symboli miasta 

ma szanse na powrót i zaistnienie na polskim rynku motoryzacyjnym.  

Reaktywacja marki WSK przyczynia się do realizacji misji Gminy Miejskiej Świdnik m.in. 

poprzez wykorzystanie potencjału gospodarczego marki i regionu, odnowienia tradycji 

polskiej produkcji kultowych jednośladów, wzrost miejsc pracy i liczby odwiedzających, 

zwiększenie rozpoznawalności Miasta, pozytywny wpływ na zrównoważony rozwój 

Miasta. Cele projektu wpisują się w cele zdefiniowane na poziomie Gminy, np.: 

1) Rozwój strefy inwestycyjnej – założenie spółki celowej z przedsiębiorstwem z regionu 

wzmocni potencjał inwestycyjny regionu, ukazując obszar jako przyjazny inwestorom. 

2) Budowanie silnej marki gospodarczej Świdnika  - reaktywacja kultowej świdnickiej 

marki WSK będzie jednym z głównych elementów, budujących odświeżony wizerunek 

Miasta. Zaakcentowana zostanie dbałość o polskie produkty oraz rodzimy przemysł – „dobre, 

bo polskie”. 

 

 

2) Również w 2017 roku zostały zgłoszone do Urzędu Patentowego Rzeczpospolitej Polskiej 

znaki towarowe używane przez WSK PZL Świdnik oraz propozycje nowych. 

Zastosowanie starych znaków pozwoli na nawiązanie do tradycji i historii. Wcześniej 

uzgodniliśmy to z właścicielem marki tj. z WSK PZL Świdnik, który przez 30 lat 

produkował te motocykle. Zgłoszone znaki objęte są ochroną patentową. 
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3) Na X Zlocie Motocykli WSK i innych w Świdniku, który odbył się na 26-27 sierpnia 2017 

r. została zaprezentowana koncepcja nowego motocykla WSK.  

Prezentacji dokonał architekt – Jędrzej Jacek Synakiewicz, który od wielu lat zajmuje się 

projektowaniem konstrukcji motocyklowych. Nie jest to pierwszy projekt motocykla J.J. 

Synakiewicza. W 2007 r. na Bike Show w Warszawie projektant zaprezentował projekt 

motocykla o nazwie  JJ2S X4 500, którego wersja studialna została wykonana 4 lata 

później i zaprezentowana na wystawie „Design in Poland – Transition to Modernity" 

organizowanej przez Urząd Patentowy RP w Genewie.  
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W grudniu 2017 r. został odebrany od projektanta projekt techniczny motocykla 

studialnego WSK.  
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W maju 2018 r. odebrany został projekt wykonawczy w formacie 3D, który pozwoli na 

wykonanie motocykla studialnego czyli bryły motocykla. Każda część do realizacji została 

dokładnie zaprojektowana, aby móc ją wyprodukować.  
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Projekty wykonawcze zostały zaprezentowane na Zlocie motocykli WSK i innych, który 

odbył się w sierpniu 2018 r. w dwóch wersjach: sportowej i turystycznej. Prezentacja 

projektów odbyła się w dwóch formach: wystawy plenerowej oraz prezentacji multimedialnej. 

Przedmiot umowy z projektantem pozwolił również na stworzenie wizualizacji motocykla, 

czyli tego na co czekało oko pasjonata motocykli, przyszłego wyglądu motocykla. Można 

było obejrzeć motocykle w różnych odsłonach kolorystycznych, a nawet zobaczyć strukturę 

zastosowanych materiałów. Projekty te opracowane w plikach wektorowych, co do każdego 

szczegółu pozwolą na wykonanie motocykla studialnego. Na planszach oraz materiałach 

informacyjnych dostępne były wizualizacje/efekt końcowy tych projektów. 

Wersja sportowa jest motocyklem jednoosobowym charakteryzującym się nisko umieszczoną, 

wąską, dzieloną kierownicą, osłoną tylnej części siedzenia, o maksymalnej mocy 28 KM, 

zbiorniku paliwa 19 l.  

Wersja turystyczna jest motocyklem dwuosobowym charakteryzującym się normalnie 

umieszczoną, szeroką kierownicą, wygodnym dla dwóch osób siedzeniem, stałymi 

podnóżkami dla pasażera i możliwością montażu bocznych toreb podróżnych. Maksymalna 

moc tej wersji to 24 KM a zbiornik paliwa pomieści 22 l paliwa 

 

. 
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Koncepcja: 
WSK-a będzie nawiązywała do historycznych modeli pod kątem designu i planowanych do 

zastosowania rozwiązań znanych z prototypów. Założeniem jest stworzenie polskiego 

motocykla przeznaczonego do jazd rekreacyjnych, turystycznych i sportowych. Na początku 

planowana jest  pojemność 125 ccm. W kolejnych etapach będą inne, o większej pojemności, 

w tym model flagowy o pojemności 1000 ccm. Motocykl ma być klasyczny, nawiązujący do 

dawnych WSK, ale jednocześnie ma być nowoczesną maszyną przystosowaną do dzisiejszych 

realiów technicznych i formalno-prawnych, z innowacyjnymi rozwiązaniami 

konstrukcyjnymi. Założenie jest takie, aby jak najwięcej elementów docelowo było 

wytwarzanych w kraju. Motocykle mają mieć narodowy sznyt i jakość wyższą od tego, co 

oferują produkty z importu z Chin czy innych krajów. Takie są oczekiwania potencjalnych 

klientów - dużo osób zgłasza się, mówiąc „tylko niech to będzie produkt polski”.  
 

Dotychczasowe działania oraz zamierzenia na przyszłość pokazują, że skonstruowanie i 

rozpoczęcie produkcji to bardzo skomplikowane przedsięwzięcie. Projekty wykonawcze, 

zaprezentowane na zlocie pozwolą na wykonanie motocykla studialnego, który będzie 

kolejnym etapem w reaktywacji marki WSK. Za 2 lata planowane jest pokazanie prototypu 

motocykla a 12 miesięcy później powinna ruszyć produkcja. 

Doskonałe warunki do realizacji przedsięwzięcia stwarzają: 

1) Strefa Aktywności Gospodarczej w Świdniku – oferująca miejsce i infrastrukturę do 

rozwoju działalności gospodarczej. 

2) Tworzenie Lubelskiego Klastra Motoryzacyjnego i Maszynowego jako platformy 

współpracy, która pozwoli na efektywne połączenie oraz wykorzystanie potencjału uczelni 

wyższych, jednostek naukowo – badawczych, instytucji otoczenia biznesu, władz 

samorządowych i podmiotów gospodarczych. Wśród nich jest liczne grono poważnych 

przedsiębiorstw, z których wielu wyraziło zainteresowanie projektem i gotowość 

zaangażowania się w niego. Właśnie w nich upatrujemy potencjalnych partnerów 

biznesowych dla reaktywacji WSK. 

Jeden z modeli organizacyjnych dla realizacji przedsięwzięcia może polegać na powołaniu 

spółki, w której jednym z udziałowców będzie Gmina Miejska Świdnik. Gmina jest 

właścicielem patentów do znaków towarowych nowej WSK  i prowadzi aktywne działania w 

kierunku ogólnie pojętego rozwoju gospodarczego.  

Partnerem w spółce powinien być inwestor strategiczny, który wesprze gminę w reaktywacji 

marki WSK. Założenie jest takie aby przyszłym producentem motocykla była firma z 

Lubelszczyzny, która dzięki wprowadzeniu nowego produktu na rynek przyczyni się do 

rozwoju naszego regionu. Producent na początku ma realizować produkcję małoseryjną, 

opartą na nowoczesnych rozwiązaniach technicznych, w większości na polskich podzespołach 

i częściach, spełniający europejskie normy.  

 

„ Współpraca Gminy Miejskiej Świdnik z gminami ościennymi w zakresie infrastruktury 

komunalnej”. 

 

P. W. Radek oddał głos Panu Andrzejowi Radkowi – Zastępcy Burmistrza Miasta. 

P. A. Radek podał przykłady współpracy: 

1. Podjęta 28 lutego 2019 r. uchwała Rady Miasta Świdnik o współpracy z gminą Głusk w 

zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę. Będzie kontynuacja takiego formalizowania tego 

typu współpracy z sąsiednimi gminami. 
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2. Pomoc w formach różnych niesformalizowanych często w formie umów gminy z 

poszczególnymi podmiotami z sąsiednich gmin( np.  w zakresie zaopatrzenia w wodę na 

granicy z miastem Lublin) 

3. Umowa z Gminą Mełgiew zaopatrywaną w części w wodę przez PK Pegimek. 

4. Prowadzenie rozmów z Gminą Wólka Lubelska w zakresie przeprowadzenia przez teren 

gminy mediów zaopatrujących Strefę Aktywności Gospodarczej( kolektor ściekowy) 

5. Prowadzenie rozmów z wójtem Gminy Głusk i Starostwem Powiatowym w Świdniku w 

zakresie przebudowy części ul. Piaseckiej. 

6.  Planowane poprowadzenie wodociągu w okolicy ul. Żwirki i Wigury. Obecnie osiedle jest 

zaopatrywane przez PZL-Świdnik. 

7. Komunikacja autobusowa pomiędzy miastami Świdnik i Lublin , a także gminą Głusk i 

Mełgiew. 

8. Uczestniczenie w budowie Regionalnej Instalacji Odpadów Komunalnych w Wólce 

Rokickiej przy wsparciu środków zewnętrznych  

P. A. Radek podkreślił, że rozmowy są trudne , ponieważ dotyczą  wyłożenia dużych kwot 

pieniędzy. Podał przykład budowy ul. Kusocińskiego, gdzie gmina Świdnik ponosi koszty 

budowy w zakresie wkładu własnego. 

P. W. Radek – poprosił o głosy w dyskusji. Oddał głos radnemu Stanisławowi Kubińcowi. 

P. Kubiniec zapytał o połączenie komunikacyjne pomiędzy ogródkami działkowymi w 

Gminie Głusk i Świdnikiem. 

P. A. Radek – odpowiedział, że były przeprowadzane rozmowy pomiędzy przedstawicielami 

samorządów, ale rozmowy są trudne, ponieważ Gmina Głusk ma swoje połączenia 

komunikacyjne wynikające z porozumienia z miastem Lublin. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Romanowi Kozakowi. 

P. Kozak zapytał o planowany parking  na terenie kolei, przy ogródkach działkowych na ul. 

Żwirki i Wigury. 

P. A. Radek – rozmowy zostały zawieszone z powodu zmian zarządów w poszczególnych 

spółkach  kolejowych. Kolej nie chce rezygnować z tego terenu z powodu planowanych 

szeroko zakrojonych prac remontowych linii kolejowej przebiegającej przez Świdnik. 

P. W. Radek – oddał głos  radnemu Mirosławowi Tarkowskiemu. 

P. Tarkowski – w imieniu mieszkańców osiedla Adampol zaapelował o przeprowadzenie 

jednej z linii autobusowej przez to osiedle. 

P. A. Radek – wyjaśnił dlaczego nie było to  możliwe. Zadecydowały przesłanki finansowe i 

logistyczne. Można w przyszłości rozważyć to rozwiązanie. 

P. W. Radek – oddał głos radnemu Waldemarowi Białowąsowi. 

P. Białowąs- zapytał,  co się dzieje w sprawie  remontu nawierzchni i przebudowy ul. 

Dworcowej. Także w sprawie budowy ścieżki rowerowej w stronę Lublina. 

P. A. Radek – odpowiedział, że z otrzymanych informacji od Wicestarosty Świdnickiego 

wynika, że postęp jest ze strony kolei. Czekamy na oficjalną informację ze Starostwa 

Powiatowego. Wtedy musimy ustalić udział partycypacji w kosztach partnerów 

samorządowych i na końcu  przeprowadzić procedurę przejęcia przez Gminę Świdnik 

zarządzania drogą. 
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P. W. Radek oddał głos radnemu Kazimierzowi Patrzale. 

P. Patrzała zgłosił propozycję uruchomienia , zamkniętego przejazdu kolejowego na 

wysokości nadleśnictwa. Ułatwi to przemieszczanie się do Lublina i dla bezpieczeństwa. 

P. A. Radek - potwierdził, że gmina ma zbyt mało takich połączeń. Kolej prowadzi politykę 

likwidacji przejazdów niestrzeżonych. Przy przywróceniu przejazdów strzeżonych, trzeba 

rozstrzygnąć,  kto zapłaci za ich remont przywrócenie do eksploatacji oraz będzie płacił za 

obsługę. 

P. W Radek oddał głos radnemu Marcinowi Magierowi. 

P. Magier zapytał o plany Burmistrza Miasta w sprawie budowy ul. Działkowca w świetle 

zapowiadanej nowej strategii budowy dróg w Świdniku. Poprosił o informację, czy gmina 

planuje wykup gruntów i przygotowanie dokumentacji projektowej. 

P. A. Radek – odpowiedział, że Burmistrz Miasta przygotowuje propozycję w tym temacie. 

Od rady zależy w jakim kształcie i obszarze będzie zrealizowana, zależy to od możliwości 

finansowych. 

P. W. Radek – zapytał, czy są pytania dot. realizowanego tematu z planu pracy rady? 

Ponieważ nie było zaproponował zakończenie tego punktu. 

 

Punkt 20 

Sprawy różne 

P. W. Radek – czy ktoś chce zabrać głos w tym punkcie. Proszę radny Tomasz  Kociński. 

P. Kociński odczytał projekt stanowiska Rady w sprawie powstrzymania ideologii „LGBT” 

przez wspólnotę samorządową: 

 

 „W związku z wywołaną przez niektórych polityków wojną ideologiczną Rada Miasta 

Świdnik podejmuje deklarację „Miasto Świdnik wolne od ideologii «LGBT»”. Radykałowie 

dążący do rewolucji kulturowej w Polsce atakują wolność słowa, niewinność dzieci, 

autorytet rodziny i szkoły oraz swobodę przedsiębiorców. Dlatego będziemy konsekwentnie 

bronić naszego miasta! 

 

Miasto Świdnik wolne od ideologii „LGBT” 
Dla dobra życia, rodziny i wolności deklarujemy, że samorząd, który reprezentujemy  

– zgodnie z naszą wielowiekową kulturą życia społecznego – nie będzie ingerować w 

prywatną sferę życia Polek i Polaków. Nie damy narzucić sobie wyolbrzymianych problemów 

i sztucznych konfliktów, które niesie ze sobą ideologia „LGBT”. 

1. Nie zgodzimy się na sprzeczne z prawem instalowanie funkcjonariuszy politycznej 

poprawności w szkołach (tzw. „latarników”). Będziemy strzegli prawa do wychowania dzieci 

zgodnego z przekonaniami rodziców! 

2. Zrobimy wszystko, aby do szkół nie mieli wstępu gorszyciele zainteresowani wczesną 

seksualizacją polskich dzieci w myśl tzw. standardów Światowej Organizacji Zdrowia (WHO). 

Będziemy chronili uczniów, dbając o to, aby rodzice z pomocą wychowawców mogli 

odpowiedzialnie przekazać im piękno ludzkiej miłości! 

3. Nie pozwolimy wywierać administracyjnej presji na rzecz stosowania poprawności 

politycznej (słusznie zwanej niekiedy po prostu homopropagandą) w wybranych zawodach. 

Będziemy chronili m.in. nauczycieli i przedsiębiorców przed narzucaniem im 
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nieprofesjonalnych kryteriów działania np. w pracy wychowawczej, przy doborze 

pracowników czy kontrahentów! 

Deklarujemy, że Rada Miasta Świdnik w realizacji swoich publicznych zadań będzie 

wierna tradycji narodowej i państwowej, pamiętając o 1053 latach od Chrztu Polski, 100 

latach od odzyskania Niepodległości Polski i 29 latach od odzyskania Samorządności Polek i 

Polaków.” 

 

P. W. Radek – poinformował, że tekst stanowiska dotarł do prezydium rady. Radni też 

otrzymali ten dokument. Zapytał,  czy są jakieś propozycje w tej kwestii. Oddał głos radnemu 

Waldemarowi Białowąsowi. 

 

P. Białowąs w imieniu Klubu Radnych „Koalicji Obywatelskiej” poprosił o 10 min. przerwy. 

 

 przerwa 10 min. 

 

P. W. Radek – wznowił obrady po przerwie. 

P. Białowąs – zapytał, czy w przypadku podejmowania stanowisk nie powinien się zebrać 

Zespół Międzykomisyjny. Czy projekt stanowiska nie powinien być przegłosowany jako 

punkt do porządku obrad sesji. Czy Burmistrz Miasta przewiduje podpisanie Karty LGBT. 

P. W. Radek – przypomniał obecnym, że dotychczas stanowiska były przez radę 

przyjmowane w punkcie „Sprawy różne”. Nie jest to projekt uchwały. 

P. Syryjczyk przypomniał,  że w 2015 r. Zespół Międzykomisyjny zajmował się 

stanowiskiem w sprawie śmigłowców. 

P. Królik wyjaśnił, że  omawianie tego tematu zbiegło się z terminem posiedzenia  Zespołu 

Międzykomisyjnego. Czasami bywało, że Zespół Miedzykomisyjny był inicjatorem 

podejmowania stanowisk o różnej treści i wniesienia do porządku w sprawach różnych 

stanowiska. 

P. W. Radek – oddał głos radnemu Aleksandrowi Suskiemu. 

P. Suski – wyraził opinię, że nie jest potrzebna dyskusja na posiedzeniu Zespołu 

Międzykomisyjnego. W Polsce toczy się w tej chwili dyskusja na ten temat. Rodzice są 

zaniepokojeni. Jest to dobry czas na zajęcie stanowiska w tej sprawie. 

P. Bachanek – wyraził opinię, że nie należy opóźniać przyjęcie stanowiska. Swoje zdanie 

mogą radni przedstawić  w głosowaniu. 

P. W. Radek  oddał głos Burmistrzowi Miasta Waldemarowi Jaksonowi. 

P. Jakson – odniósł się do głosów poprzedników. Poinformował, że przeczytał deklarację 

warszawską. Uważa , że jest niezgodna z prawem , w tym z Konstytucją,  ustawą o RODO i 

innymi ustawami dziedzinowymi. 

P. W. Radek oddał glos radcy prawnemu Urzędu Miasta Annie Chudek. 

P. Chudek -   poinformowała obecnych, że przyjęcie stanowiska może być w punkcie 

„Sprawy różne”. Nie wymaga opinii komisji ponieważ  nie ma charakteru przepisu prawa. 

Stanowisko Rada wyraża poprzez głosowanie, ale nie powoduje żadnych skutków prawnych. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Waldemarowi Białowąsowi . 

P. Białowąs – poinformował, że na dzisiejszej sesji Rady Miasta Lublin projekt podobnego 

stanowiska został zgłoszony do porządku obrad i nie został wprowadzony, ponieważ nie 
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uzyskał akceptacji większości radnych. Stąd pytanie, co mówi regulamin pracy rady w tej 

kwestii, ponieważ projekt stanowiska otrzymaliśmy dzisiaj na sesji. 

P. Chudek – odpowiedziała, że radni w głosowaniu imiennym będzie mógł wyrazić swoje 

stanowisko w tej sprawie. Odnotowane będzie to w protokole, a imienny wykaz głosowania 

będzie załącznikiem do protokołu. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Mariuszowi Wilkowi. 

P. Wilk – wyraził opinię, ze nie jest potrzebne podejmowanie tego stanowiska. tekst jest 

powielany i podejmowany w innych samorządach. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Mariuszowi Magierowi- wyraził opinię , że stanowisko ma 

charakter prewencyjny i wyraża wolę mieszkańców. 

P. W. Radek – oddał głos radnemu Waldemarowi Białowąsowi. 

P. Białowąs – złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 

P. W. Radek – zapytał, czy wszyscy radni zgadzają się z tym wnioskiem. Nie było 

sprzeciwu. Zaproponował głosowanie imienne dot. przyjęcia stanowiska w sprawie 

powstrzymania ideologii „LGBT” przez wspólnotę samorządową. 

 

P. W. Radek  - przedstawił wyniki głosowania :  

 „za” – 11          „nie brało udziału w głosowaniu ” –  6                    „przeciw” – 3 

/Imienny wykaz głosowania – załącznik nr 19/ 

Nieobecna radna: Katarzyna Denis 

Stanowisko zostało przyjęte.  

 

P. W. Radek- zapytał, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Zgłosił się radny Waldemar 

Białowąs. 

P. Białowąs – podziękował za odpowiedź na interpelację w sprawie świdnickiej 

niepełnosprawnej poetki. Apeluje jednak o pomoc w mediacjach ze wspólnotą mieszkaniową, 

której mieszkanką jest pani P. w sprawie podjazdu do mieszkania i zadaszenia tego podjazdu. 

Zapytał, na kiedy zaplanowane jest spotkanie w tej sprawie. 

P. Jakson odpowiedział, że Zastępca Burmistrza Miasta Marcin Dmowski prowadzi 

negocjacje ze wspólnotą, pan radny Białowąs może się przyłączyć. Wspólnota mieszkaniowa 

podejmuje decyzje na podstawie przepisów prawa. Burmistrz Miasta nie może arbitralnie ich 

zmieniać. 

P. A. Radek – potwierdził, że od strony formalnej decyzja nie leży po stronie Burmistrza, ale 

Burmistrz zrobi wszystko, żeby pomóc w rozwiązaniu tej sprawy. Zachęcił radnych do 

uczestnictwa w spotkaniu i pomocy w negocjacjach. 

P. Białowąs zadeklarował chęć włączenia się  w negocjacjach i pomocy w poprawie 

warunków bytowych pani P.  

P. A. Radek – zadeklarował poinformowanie radnego o terminie spotkania. 

P. Suski dodał opinię, że to jest wina mieszkańców wspólnoty, którzy nie potrafią się wczuć 

w sytuację niepełnosprawnej osoby. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Ireneuszowi Szutko. 
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P. Szutko zwrócił uwagę  na błąd w głosowanej uchwale w sprawie wyrażenia zgody na 

wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do Miejskiego Klubu Sportowego AVIA Świdnik 

Spółka z o.o.  

Od 1 stycznia nie ma już użytkowania wieczystego. W treści uchwały przekazujemy  aportem 

grunt będący w użytkowaniu wieczystym. 

P. Jakson – rozmawialiśmy już wielokrotnie na ten temat jak to zrobić. Gmina musi podjąć 

wiele konkretnych działań, żeby przepisy ustawowe wdrożyć w życie. Podziękował za uwagę 

i zadeklarował, ze urzędnicy jeszcze raz przyjrzą się tej uchwale. 

P. Chudek – zadeklarowała sprawdzenie tej sytuacji,  pod względem formalno-prawnym oraz 

skonsultowanie z notariuszem. 

P. Szutko- zaapelował, na wniosek okolicznych mieszkańców, żeby firma pracująca na Placu 

Konstytucji 3-Maja nie zakłócała ciszy nocnej. Proponuje też wymianę ogrodzenia, które się 

przewraca od silnych wiatrów i stwarza niebezpieczeństwo. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Stanisławowi  Skrokowi . 

P. Skrok – zapytał kto odpowiada za to, że prace naprawcze na placu są prowadzone w takim 

dużym zakresie. Wyraził także dezaprobatę w sprawie ogólnej koncepcji przebudowy placu. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Mariuszowi Wilkowi. 

P. Wilk – podziękował Burmistrzowi Miasta za szybkę odpowiedź na interpelację  w sprawie 

ustawienia dodatkowych kontenerów na odpady zielone. 

P. Jakson – przypomniał, że co roku o tej porze pojemniki na odpady zielone są umieszczane 

w różnych dogodnych dla mieszkańców miejscach miasta .Poinformował tez, że szykuje się 

ustawowa rewolucja w gospodarce odpadami. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Grzegorzowi Dorobie. 

P. Doroba podziękował za poprawę  nawierzchni chodnika na ul. Kusocińskiego, który był 

zarośnięty darnią. Wyraził nadzieję, że tak samo szybko zostaną przeprowadzone porządki 

wiosenne na Adampolu. 

Zapytał  o termin zakończenia remontu na Placu Konstytucji 3-Maja. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Robertowi Syryjczokowi. 

P. Syryjczyk- zapytał, czy Burmistrz Miasta otrzymał prośbę o pomoc związków 

zawodowych z PZL – Świdnik odnośnie śmigłowców. 

P. Jakson – odpowiedział, że otrzymał. Dodał, że przygotowuje akcję, w tym zwrócić się do 

wszystkich posłów ziemi lubelskiej ale też do kompetentnych władz. 

P. Syryjczyk poinformował, że chce przygotować z radnym Białowąsem  projekt stanowiska 

w tej sprawie i zaapelował do radnych o poparcie tej inicjatywy. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Januszowi Królikowi. 

P. Królik – powrócił do sprawy pani P. Uważa , że jest szansa załatwienia sprawy 

pozytywnie. Ponieważ zgodnie z przepisami potrzebna jest zgoda ponad 50 % członków 

wspólnoty mieszkaniowej. 

P. Szutko – dodał, że chętnie się włączy i pomoże w pozytywnym  zakończeniu sprawy. 

P. Jakson – poinformował, że są już prowadzone rozmowy z poszczególnymi członkami 

wspólnoty. 
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P. W. Radek oddał głos radnemu Kazimierzowi Bachankowi. 

P. Bachanek poinformował, że  w dniach 10-11 maja jest organizowany wyjazd na Słowację 

m. in. do partnerskiego miasta Svidnik. Zaprosił serdecznie radnych do udziału. 

P. W. Radek oddał głos radnemu Robertowi Syryjczykowi. 

P. Syryjczyk – zapytał o przyczyny reorganizacji w Urzędzie Miasta, czy była wywołana 

przeprowadzonym audytem. 

P. Jakson potwierdził, że  zmiany są wynikiem audytu wewnętrznego, który  przeprowadziła  

Sekretarz Miasta. W jednym pionie będą wszystkie procesy, które dotyczą inwestycji. 

P. W. Radek – przedstawił informacje i dokumenty , które wpłynęły do Rady Miasta: 

- sprawozdanie Komendy  Powiatowej Policji z działalności w 2018 r. oraz informacja o 

stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Świdnickiego w 2018 r. 

( załącznik nr 20) 

- sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny realizowane w 2018 r. przez 

Gminę Miejską Świdnik oraz potrzeby z tym związane. 

( załącznik nr 21) 

- sprawozdania z wykonania planów finansowych Miejskiego Ośrodka Kultury oraz Miejsko-

Powiatowej Biblioteki Publicznej za rok 2018.- jest to załącznik do sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Miejskiej Świdnik za 2018 r. 

Jest także inicjatywa dla radnych Rady Miasta Świdnik, ale też dla Świdnickiej Rady 

Seniorów oraz Młodzieżowej Rady Miasta  odbycia wycieczki śladami Żołnierzy Wyklętych w 

Lublinie. 

P. Magier – w imieniu wiceministra  w Ministerstwie Rozwoju – Artura Sobonia, zaprosił 

radnych  w maju na wycieczkę do sejmu. 

P. W. Radek odczytał zaproszenia dla radnych skierowanie na jego ręce. 

P.  Królik – poprosił o zmianę terminu  najbliższej sesji. zaproponował 29 lub 30 kwietnia. 

P. Szutko zaapelował do radnych o włączenie się do akcji organizowanej w SP-5 dot. 

pomocy rzeczowej dla dzieci z lubelskich domów dziecka . W poniedziałek będzie kiermasz 

ciast z którego dochód będzie przeznaczony na ten cel. 

 

Punkt 21 

Zakończenie sesji. 

P. W. Radek –  Po wyczerpaniu porządku obrad, zamknął VII sesję Rady Miasta Świdnik 

VIII kadencji. 

Na tym protokół zakończono  

Protokolant: Grażyna Michalska 
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